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ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ Π.Ο.Σ.Ε. Ε.Φ.Κ.Α. - ΠΟΛΙΤΙΚΗΣ ΗΓΕΣΙΑΣ ΥΠΟΥΡΓΕΙΟΥ 

ΕΡΓΑΣΙΑΣ: «ΑΝΘΡΑΚΕΣ Ο ΘΗΣΑΥΡΟΣ»! 
 

«Άνθρακες ο θησαυρός». Με αυτές τις τρεις λέξεις θα μπορούσε κανείς να συμπυκνώσει όσα 

συνέβησαν στην προγραμματισμένη συνάντηση της Π.Ο.Σ.Ε. Ε.ΦΚΑ. με την νέα πολιτική ηγεσία 

του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, την Πέμπτη 24.8.2023. 

Στη συνάντηση που συμμετείχε το προεδρείο της Ομοσπονδίας και εκπρόσωποι από όλες τις 

συνδικαλιστικές Παρατάξεις δεν δόθηκαν ουσιαστικές απαντήσεις σχεδόν σε κανένα από τα μεγάλα 

προβλήματα που απασχολούν τους εργαζόμενους του Ε.Φ.Κ.Α. Πέρα από τις συστάσεις και τις 

τυπικές φιλοφρονήσεις το ραντεβού αναλώθηκε σε μια συζήτηση χωρίς αρχή, μέση και τέλος.  

Παρά την αρχική συμφωνία μεταξύ των εκπροσώπων των Παρατάξεων να ζητηθεί αρχικά να 

τοποθετηθεί ο Υπουργός στα αιτήματα που είχαν τεθεί  με υπόμνημα της Ομοσπονδίας που του είχε 

κοινοποιηθεί πριν τη  συνάντηση και να ακολουθήσουν παρεμβάσεις από τους εκπροσώπους των 

Παρατάξεων,  η συνάντηση εξελίχθηκε τελικά σε ένα φιάσκο ολκής με ευθύνη των παρατάξεων 

ΣΥΜΜΑΧΙΑ, ΠΑΣΚΕ, ΔΑΚΕ και ΚΙΝΗΣΗΣ ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ. 

Σε ότι αφορά τα ζητήματα που τέθηκαν: 

 Για το ύψος του επιδόματος που λαμβάνουν οι συνάδελφοι των Π.Ε.Κ.Α., ο Υπουργός, χωρίς 

να θέσει συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα, υποσχέθηκε την ψήφιση ρύθμισης που θα το 

εξομοιώνει με το αντίστοιχο που λαμβάνουν οι συνάδελφοι της Επιθεώρησης Εργασίας. 

 Στο αίτημα για μαζικές προσλήψεις μόνιμου προσωπικού, ο Υπουργός απέκλεισε 

κατηγορηματικά έστω και μία πρόσληψη μέσα στο 2024 και παρέπεμψε το ζήτημα 

στις…καλένδες του 2025! Αρκέστηκε μόνον σε υποσχέσεις για παρέμβασή του προς το ΑΣΕΠ, 

προκειμένου να επισπευσθεί η ολοκλήρωση της Προκήρυξης των 171 θέσεων. Εκπρόσωπος της 

ΣΥΜΜΑΧΙΑΣ, όντας στην ίδια όχθη με την κυβερνητική στρατηγική που θέλει 

εργαζόμενους φθηνούς, χωρίς δικαιώματα και με ευέλικτες εργασιακές σχέσεις πρότεινε να 

αξιοποιηθούν τα προγράμματα μέσω της Δ.ΥΠ.Α. (π. Ο.Α.Ε.Δ.) προκειμένου να καλυφθούν 

οι κενές οργανικές θέσεις!  

 Για τον Ενιαίο Κανονισμό Παροχών απέκλεισε κάθε ενδεχόμενο βελτίωσής του με ενοποίηση 

παροχών προς τα πάνω, αφού αυτό «έχει κόστος» και αποκάλυψε πως ό,τι θεσπιστεί θα έχει ως 

προϋπόθεση τη διατήρηση των σχετικών δαπανών στα σημερινά επίπεδα. Υποσχέθηκε απλώς ότι 

πριν ψηφιστεί, ο νέος Κανονισμός Παροχών θα τεθεί υπόψη της ΠΟΣΕ «προς τα τέλη 

Οκτωβρίου». 

 Για τις προβληματικές κτιριακές υποδομές την προμήθεια Η/Υ και την έλλειψη 

αναλώσιμων παρέπεμψε ευθέως στη Διοίκηση του Ε.Φ.Κ.Α. 

 Για την ενοποίηση των μηχανογραφικών συστημάτων ζήτησε υπομονή και προσδιόρισε 

χρονικά την ολοκλήρωση και παράδοση του νέου Ολοκληρωμένου Πληροφορικού Συστήματος 

του Ε.Φ.Κ.Α. «στα επόμενα τρία – πέντε χρόνια»! Μέχρι τότε, δήλωσε «θα πορευθούμε με ό,τι 

έχουμε». Αποδεικνύεται για άλλη μια φορά πόσο εχθρικό για συμφέροντα των εργαζομένων 

είναι το κράτος των επιχειρηματικών ομίλων! Από τη μια η κρατική μηχανή είναι πολύ 

ευκίνητη στο να πλειστηριάζει σπίτια, λαϊκές περιουσίες ηλεκτρονικά αλλά είναι πολύ 

δυσκίνητη όταν είναι να υπηρετήσει τα λαϊκά συμφέροντα, να δημιουργήσει μετά από 7 

ολόκληρα χρόνια ένα ενιαίο Ολοκληρωμένο Πληροφορικό Σύστημα.  
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 Για τη συμμετοχή αιρετών εκπροσώπων στο Πειθαρχικό Συμβούλιο, δήλωσε «καταρχήν 

θετικός», χωρίς να δεσμευθεί συγκεκριμένα. 

 Για την άρση της απαγόρευσης κινητικότητας των υπαλλήλων του Ε.Φ.Κ.Α., προανήγγειλε 

νέα παράταση της απαγόρευσης. Για την κάλυψη θέσεων Γενικών Διευθυντών και 

Διευθυντών από ιδιώτες managers ο υπουργός ήταν αποκαλυπτικός για τις στρατηγικές 

πολιτικές επιλογές της κυβέρνησης λέγοντας πως «αν ήταν στο χέρι του, όχι απλώς δεν θα 

καταργούσε τη σχετική ρύθμιση για τον Ε.Φ.Κ.Α. αλλά θα φρόντιζε να επεκταθεί στο σύνολο 

του Δημοσίου Τομέα».  

 Για τα Κλιμάκια Συντάξεων και τον άδικο τρόπο κατανομής τους, ο υπουργός, αξιοποιώντας 

σχετική παρέμβαση του εκπροσώπου της ΔΑΚΕ που φρόντισε να μετακυλήσει την ευθύνη σε 

υπηρεσιακούς παράγοντες, είπε ότι «δεν γνωρίζει τα κριτήρια με βάση τα οποία προκύπτουν οι 

αμοιβές των εργαζομένων και θα τοποθετηθεί αφού πρώτα ενημερωθεί από τη Διοίκηση του 

Ε.Φ.Κ.Α.». Στην δική μας παρέμβαση, τονίσαμε ότι δεν μπορεί όλα τα θέματα να 

παραπέμπονται στη διορισμένη Διοίκηση του Φορέα, καθώς την τελική πολιτική ευθύνη 

την έχει η ίδια η πολιτική ηγεσία. Ο υπουργός απέκλισε κατηγορηματικά το ενδεχόμενο να 

δίνεται σε όλους τους εργαζόμενους, ισόποσα, η αποζημίωση των κλιμακίων, τονίζοντας πως 

«αν παίρνουν όλοι τα ίδια, δεν δημιουργείται κίνητρο για αύξηση της παραγωγικότητας», 

αναγνωρίζοντας εμμέσως πλην σαφώς τη δημιουργία εργαζομένων πολλαπλών ταχυτήτων, με 

μισθολογικές και άλλες διαφορές. 

 Για τη συμμετοχή εκπροσώπων των εργαζομένων στο Δ.Σ. του Ε.Φ.Κ.Α. ο πρόεδρος της 

ΠΟΣΕ έθεσε θέμα «ορισμού των εκπροσώπων με απόφαση της Ομοσπονδίας, όπως συμβαίνει με 

τους εκπροσώπους των λοιπών κοινωνικών Φορέων», χωρίς να θέσει παράλληλα το κρίσιμο 

ζήτημα της ηλεκτρονικής ψηφοφορίας. Η απάντηση του υπουργείου υπεραμύνθηκε το νόμο 

έκτρωμα όπου η εργοδοσία (διοίκηση ΕΦΚΑ) παρεμβαίνει ωμά στη συνδικαλιστική λειτουργία 

και δράση των συνδικάτων μας, καθορίζοντας τον τρόπο και τη διαδικασία της εκλογής του 

εκπροσώπου μας στο ΔΣ του ΕΦΚΑ!   

 Τέλος, για την μεταβίβαση της ακίνητης περιουσίας του Ε.Φ.Κ.Α. σε Ανώνυμη Εταιρεία, ο 

υπουργός τόνισε ότι θα φέρει προς ψήφιση σχετική τροπολογία ώστε να παραμείνει ένα μέρος 

της υπό την ευθύνη του Ε.Φ.Κ.Α. για να μην τεθεί θέμα απόλυσης των εργαζόμενων στην 

Τεχνική Υπηρεσία, δήλωση που έγινε δεκτή με χαμόγελα και σχόλια ανακούφισης από μέλη της 

πλειοψηφείας του προεδρείου της Ομοσπονδίας που κατά τα λοιπά πλειοδοτούν σε κορώνες 

κατά τη διάρκεια των Συνεδρίων της Ομοσπονδίας, «κατά της ιδιωτικοποίησης της ακίνητης 

περιουσίας του Ε.Φ.Κ.Α.», αποκλειστικά και μόνον όμως για ψηφοθηρικούς λόγους  

Καμιά ανοχή καμία αναμονή!  

Οργανώνουμε τον αγώνα μας κόντρα στις επιδιώξεις της κυβέρνησης ΝΔ και του 

κυβερνητικού συνδικαλισμού! 

Συναδέλφισσες, συνάδελφοι,  

Μέσα και από την συνάντηση των εκπροσώπων των παρατάξεων του ΔΣ της ΠΟΣΕ με την πολιτική 

ηγεσία του υπουργείου εργασίας, επιβεβαιώνεται πως η στρατηγική ιδιωτικοποίησης του Ε.Φ.Κ.Α., 

όχι απλώς παραμένει αταλάντευτα στον πυρήνα των προτεραιοτήτων της κυβερνητικής πολιτικής  

της Ν.Δ., αλλά αναμένεται να ενταθεί παραπέρα, με ολέθρια αποτελέσματα για εργαζόμενους, 

ασφαλισμένους και συνταξιούχους (βλ. νέος νόμος-έκτρωμα για τα εργασιακά, δουλειά μέχρι τα 74 

έτη κλπ). 

Απέναντι σε όλα αυτά που εξελίσσονται χρειάζεται να αντιτάξουμε τα δικά μας όπλα! Τον 

οργανωμένο αγώνα ενάντια στις αιτίες που γεννούν τα βάσανα μας, βάζουν εμπόδιο στην 

ικανοποίηση των σύγχρονων αναγκών μας.  

Απέναντι στα αντιλαϊκά «πρέπει» του κεφαλαίου και όλες τις δυνάμεις που τα υπηρετούν, απάντηση 

δίνει η ενίσχυση της πάλης ενάντια σε αυτήν την πολιτική, ο αγώνας για τη ζωή με δικαιώματα! 

Η αναγκαιότητα της αλλαγής των συσχετισμών δύναμης, τόσο στα όργανα όσο και στη γραμμή που 

ακολουθεί το συνδικαλιστικό κίνημα, είναι βασική προϋπόθεση για να πάμε αλλιώς, για την 



ανασύνταξη του εργατικού κινήματος. Για συνδικάτα μαχητικά και αγωνιστικά κόντρα στις 

επιδιώξεις των αστικών κυβερνήσεων-ΕΕ-Κεφαλαίου. 
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